

# 南开大学中国政府奖学金 高校研究生项目 招生简章

(申请类别：硕士：2-3 年，博士：4 年)

## 一. 申请要求:

- 1、申请人须为身体健康的外籍公民；
- 2、申请人的学历和年龄要求：
  - ★ 攻读硕士学位者，须具有学士学位，年龄不超过 35 周岁；
  - ★ 攻读博士学位者，须具有硕士学位，年龄不超过 40 周岁；
- 3、不得学习本国语言或英语、法语等第三国语言文学类专业。
- 4、同一学习时间未获得中国各类政府、机构或企业的奖学金。

## 二. 申请程序:

### 1、南开大学研究生录取

(1) 申请人在申请截止时间（每年 3 月 10 日，以邮寄时间为准）前向南开大学留学生办公室提交申请材料。

\*为更加及时获取招生、录取等相关信息，请申请人加入南开大学政府奖学金招生群：376767322



(2) 专业学院对所有申请人进行审核、面试（每年 3 月 25 日-4 月 10 日），并确定录取名单。

\*只有获得南开大学录取后，才有资格成为奖学金候选人。

### 2、奖学金申报及入学通知

(1) 对获得南开大学录取的奖学金申请人，择优选取申报中国政府奖学金，并于每年 5 月前向国家留学基金委上报奖学金候选人名单和相关材料。

(2) 基金委批准后, 留学生办公室在每年 7 月底前公布获得奖学金学生名单, 并向奖学金获得者寄送《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》(JW201 表) 等文件。

### 三. 申请材料(要求: 单面打印, 一式两份, A4 大小, 不符规定者视为无效):

1、《中国政府奖学金申请表》。请登录“来华留学网上报名信息平台”(网址: [www.csc.edu.cn/studyinchina](http://www.csc.edu.cn/studyinchina)), 填写申请信息, 提交申请后下载并打印, 申请表上必须有照片。

(注: 留学项目种类, 请选择: B, 受理机构编号, 须填写南开大学代码: 10055。)

专业目录查询: <http://study.nankai.edu.cn/cn/admissions?cid=96&pid=96>

2、《南开大学国际学生入学申请表》。请登录“南开大学国际学生入学在线申请”(网址: <http://nankai.17gz.org/>), 填写申请信息, 提交并打印。

3、最高学历证明。如申请人为在校应届毕业生, 需提交本人就读学校出具的预计毕业的证明。中英文以外文本需附经公证的中文或英文的译文。

4、学习成绩单。中英文以外文本需附经公证的中文或英文的译文。

5、个人陈述。包括来华学习和研究计划、家庭经济情况、奖学金申请原因、本人所获奖励和个人特长等(不少于 800 字), 用中文或英文书写。

6、申请人须提交两名教授或副教授的推荐信, 用中文或英文书写, 并附上推荐人电话和邮箱。

7、请自行联系所申请专业的导师, 获取《导师同意指导函》。[《导师同意指导函》\(超链接\)](#)

8、申请中文授课专业的申请人, 需提供汉语水平考试(HSK)成绩单。如无汉语基础或未达到 HSK 4 级要求的申请人可申请汉语补习一年, 补习期间享受奖学金。申请英文授课专业的母语为非英语国家申请人, 需提供雅思 6.5 或 TOEFL 87 分以上成绩。

9、《外国人体格检查表》复印件。[下载《外国人体格检查表》\(超链接\)](#), 用英文填写。申请人应严格按照表格中要求的项目进行检查。缺项、未贴本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师和医院签字盖章的判定为无效。检查结果有效期为 6 个月, 请确保来校报到期间检查结果在有效期内。

10、护照复印件(有效期至入学当年 9 月 30 日后)。

11、研究生报名费收据或汇款凭证的复印件。研究生报名费 600 元或 US\$100, 现场缴费地址: 南开大学注册中心(南开大学学生活动中心, 地下一层, 八里台校区)。如需汇付请按如下地址:

#### I .人民币账号:

开户行: 交通银行南开大学支行

户名: 南开大学

账号: 120066032010149600156

SWT NUM: COMMCNSHTJN,

#### II .美元外汇账号:

Account Name: Nankai University

**Bank Name: Bank of Communications, Tianjin Branch, Nankai University Sub-branch**

**Account No: 120066032146300000768**

**SWT NUM: COMMCNSHTJN**

注: 请在汇入资金时注明“研究生报名费+申请人护照号码+国家名缩写”, 以便查询。

\*无论录取与否, 申请人材料及申请费用均不退还。\*

#### 四. 申请截止时间及地点:

截止时间: 每年 3 月 10 日

申请材料可提交或寄送至:

中国天津市南开区卫津路 94 号, 南开大学爱大会馆 A201 室, 南开大学留学生办公室, 陈宣伊 收

邮编: 300071

#### 五. 全额奖学金及标准:

1、免交学费和校内住宿费。

2、奖学金生活费, 发放标准: 硕士研究生: 3,000 元 /月, 博士研究生: 3,500 元/月。

3、中国政府奖学金来华留学生综合保险 800 元/人/年。

4、国际旅费自理。

\*奖学金标准以教育部当年实施的奖学金标准为准

#### 六. 其它:

1、不能按录取期限来华学习者, 奖学金资格不予保留。

2、奖学金获得者来华后不得变更录取院校和学习专业。

3、奖学金期限为录取时确定的学习年限, 学生来华后原则上不予延长。

4、奖学金获得者须按规定参加每年一度的奖学金年度评审。

#### 七. 联系方式:

联系人: 陈宣伊

南开大学 国际学术交流处 留学生办公室,

天津市南开区卫津路 94 号爱大会馆 A201, 邮编: 300071

电话: +86-22-2350-8686/22-2350-8825 传真: +86-22-2350-9646

邮箱: [nkisedu@163.com](mailto:nkisedu@163.com) 网址: <http://study.nankai.edu.cn/>

# Nankai University

## Chinese Government Scholarship

### University Postgraduate Program

(Categories: Master's degree: 2-3 years    Doctoral degree: 4 years)

## 1. Criteria and Eligibility

- (1) Non-Chinese international students who are in good health;
- (2) Master's degree applicants must have bachelor's degree and be under the age of 35;
- (3) Doctoral degree Applicants must have master's degree and be under the age of 40.
- (4) Applicants majoring in one's native language or language literature majors of a third language (French, English, etc.) are ineligible.
- (5) Applicants should not be holding any other scholarship provided by Chinese government.

## 2. Application Procedures

### (1) Nankai University Postgraduate Admittance

I. Submit application materials to the International Students Section prior to the deadline (**March 10<sup>th</sup>**).

\*To get updated information on your application, please join Nankai University Chinese Government Scholarship Recruitment's QQ group chat: 376767322



II. All valid applications will be reviewed by the NKU Admission Committee Panel and a final admission List will be confirmed by the school. (March 25<sup>th</sup> -April 10<sup>th</sup>)

**\*Only applicant who have been accepted by Nankai University can qualify for the Chinese Government Scholarship.**

## (2) Chinese Government Scholarship Admittance

I. The list of scholarship candidates will be finalized and sent to the China Scholarship Council before May.

II. The International Students Section will announce the final results after receiving the confirmation from the China Scholarship Council before the end of July.

III. Upon making the announcement, the Nankai University International Student Office will mail applicants an *Admission Notice* as well as *Form JW201 - Visa Application for Study in China.*

## 3. Application Materials (in Duplicate, A4 size and print single sided)

(1) <Application Form for Chinese Government Scholarship>. Please go to the website [www.csc.edu.cn/studyinchina](http://www.csc.edu.cn/studyinchina) to fill out the online application and print out the form. Please submit the application form with a photo. **(Note: Please choose “B” for “Program Category” and type “10055” as the “Agency No.”)**

Majors for Masters and Doctors: [http://study.nankai.edu.cn/en/academics/academics\\_major?cid=71&pid=71](http://study.nankai.edu.cn/en/academics/academics_major?cid=71&pid=71)

(2) <Nankai University Application Form>. Please register in <http://nankai.17gz.org/> and finish the online application, submit it and print it out.

(3) **Notarized highest diploma.** Prospective diploma recipients must submit an official document issued by your current school to prove your current student status or expected graduation date. **Documents in languages other than Chinese or English must be attached with notarized Chinese or English translations.**

(4) **Academic transcripts** (written in Chinese or English) . **Transcripts in languages other than Chinese or English must be attached with notarized Chinese or English translations.**

- (5) **Personal Statement**, including a study or research plan, personal background, financial situation, personal strengths etc., written in Chinese or English (no less than 800 words).
- (6) **Two letters of recommendation in Chinese or English** from professors or associate professors. The contact information of the recommenders should be attached.
- (7) **Acceptance letter** from a supervisor of the applied major in Nankai University. You need to contact them by yourself. **Letter template**.
- (8) Applicants applying for programs taught in Chinese are required to have HSK level 4 or above. Those who have not reached the required HSK level or have no knowledge of Chinese can apply for one year of scholarship-covered remedial Chinese language studies before entering their major studies. Applicants whose native language is not English applying for programs taught in English should provide TOEFL (above 87) or IELTS (above 6.5) score.
- (9) **Foreigner Physical Examination Form** (photocopy) (written in English, **template**). The physical examinations must cover all of the items listed in the Foreigner Physical Examination Form. Incomplete forms or forms without the signature of the attending physician, or the official stamp of the hospital, or a sealed photograph of the applicant are considered invalid. Please carefully plan your physical examination schedule as the result is valid for only 6 months.
- (10) **Photocopy of Passport** (should be valid until Sep 30<sup>th</sup> of the admission year).
- (11) **Copy of Application Fee Receipt**. The Application fee for postgraduate programs is CNY600 or US\$100. Please submit the fee to the Nankai University Registry (the ground floor of Nankai University Student Activity Center). If you need to wire the money, please send it to following account:

**I .RMB Account**

**Account Name: Nankai University**

**Bank Name: Bank of Communications, Tianjin Branch, Nankai University Sub-Branch**

**SWT NUM: COMMCNSHTJN**

Account No: 120066032010149600156

## II. USD Account

Account Name: Nankai University

Bank Name: Bank of Communications, Tianjin Branch, Nankai University Sub-Branch

SWT NUM: COMMCNSHTJN

USD Account No: 120066032146300000768

**\* When submitting the payment, please clearly state that these are "Graduate Entry Fees" and include the passport No. and nationality of the applicant.**

**\* Please note that applicant materials and application fee WILL NOT be returned.**

## 4. Application Deadline and Place

- (1) Application Deadline: March 10<sup>th</sup>
- (2) The application materials may be submitted to:

Ms. CHEN Xuanyi

International Students Section

Office for International Academic Exchanges

Nankai University,

Room A201, Aida Huiguan, 94 Weijin Road, Nankai District, Tianjin, P.R. China, 300071

## 5. Value of Award

- (1) Exemption from tuition fee, and on-campus accommodation.
- (2) Living allowance: Master degree CNY 3,000/m; Doctoral degree CNY 3,500/m.
- (3) The Chinese Government Scholarship students' comprehensive insurance in China: CNY800/student/year.

## 6. Others

- (1) Scholarship will not be reserved if scholarship recipient cannot register before the registration deadline.

(2) Scholarship recipients shall not change their host university, field of study, or duration of study unless they give up the grant.

(3) The CSC will evaluate the performance of the scholarship students annually.

## 7. Contact Information

Ms. CHEN Xuanyi

International Students Section

Office for International Academic Exchanges

Nankai University

Room A201, Aida Huiguan, 94 Weijin Road, Tianjin, P.R. China 300071

Tel: +86-22-2350-8686/22-2350-8825

Fax: +86 22 23509646

Email: [nkisedu@163.com](mailto:nkisedu@163.com)

Website: <http://study.nankai.edu.cn/>

**\* If there is any discrepancy between the Chinese and the English versions of the above Terms and Conditions, the Chinese version shall prevail.**